
Protokół Nr III/2014 
z III zwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino 

z dnia 18 grudnia 2014r. 
 

Sesja Rady Gminy odbyła się w Sali narad Urzędu Gminy w Lubominie. 
Początek obrad o godz.: 11:00 – zakończenie 12:05. 
 
Stan Rady Gminy - 15 radnych 
Radnych obecnych - 15 radnych 
 
Listy obecności radnych oraz gości stanowią załącznik nr 1,2 i 3 do nin. protokołu. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Paweł Miąsko. Przywitał p. Andrzeja Mazura - Wójta 
Gminy, p. Krystynę BłaŜewicz – Sekretarza Gminy, p. Marię Wojtczak- Skarbnika Gminy  p. 
Tomasza Kamińskiego - Komendanta Komisariatu Policji w Ornecie, kierowników jednostek 
organizacyjnych, radnych i sołtysów. 
 
 Następnie przedstawił projekt porządku obrad, który został przesłany radnym, wraz z 
zawiadomieniem o zwołaniu sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wnioski i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w budŜecie Gminy Lubomino na rok 2014; 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2022; 
c) w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości; 
d) w sprawie określenia podatku od środków transportowych; 
e) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych; 
f) w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Gminy do Związku Gmin „EKOWOD”. 
g) w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Lubomino na rok 2015. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych, w tym o wynikach sprawdzianu 

szóstoklasistów i egzaminu gimnazjalnego uczniów. 
7. Zamknięcie obrad.              

 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  wnioskował o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 
w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich na terenie Gminy Lubomino. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za” oraz 1 
głosie „przeciw” była za wprowadzeniem do porządku obrad jako punkt 5h projekt uchwały 
w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich na terenie Gminy Lubomino. 
 
 
 
 
 
 



Nowy porządek obrad. 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wnioski i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    a) zmian w budŜecie Gminy Lubomino na rok 2014; 
    b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2022; 
    c) w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości; 
    d) w sprawie określenia podatku od środków transportowych; 
    e) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
      Alkoholowych; 
    f) w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Gminy do Związku Gmin „EKOWOD”. 
    g) w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Lubomino na rok 2015. 
    h) w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich na terenie Gminy    
     Lubomino. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych, w tym o wynikach sprawdzianu 
szóstoklasistów i egzaminu gimnazjalnego uczniów. 
7. Zamknięcie obrad.              
 
Nowy porządek obrad został przyjęty 14 głosami „za” oraz 1 głosie „przeciw”. 
 
 
 
Ad.2. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  przedstawił informacje o swojej działalności w okresie między 
sesjami tj. od 05.12.2014r. – 18.12.2014r. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 
 
Nie było pytań do przedstawionej informacji. 
 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z ostatniej sesji przyjęto 14 głosami „za” oraz 1 głosie „przeciw”. 
 
 
Ad.4. Wnioski i zapytania radnych. 
 
Radna Joanna Kalamarska  zapytała czy planowana na 2015 rok przebudowa ul. Sportowej 
i ul. Świerczewskiego obejmuje oświetlenie? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  odpowiedział, Ŝe oświetlenie będzie modernizowane.  
 
Radna Joanna Kalamarska  zwróciła się z pytaniem czy modernizacja oświetlenia będzie 
polegała na zastąpieniu obecnych lamp nowymi oraz postawieniu dodatkowych lamp? 



Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe nowe lampy prawdopodobnie teŜ będą w 
związku z tym, Ŝe na niektórych odcinkach dróg nie ma wogóle oświetlenia i trzeba 
uzupełnić. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz złoŜył wniosek o rozwiązanie problemu z wodą u p. 
Jabłońskich z miejscowości RóŜyn. Nadmienił, Ŝe w chwili obecnej jak twierdzą p. Jabłońscy  
wodę do celów spoŜywczych noszą w butelkach a wodę do higieny osobistej z rowów. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, Ŝe gmina co najmniej od 4 miesięcy dowozi dla p. 
Jabłońskich wodę do celów przemysłowych swoim środkami. Dociągnięcie wodociągu nie 
jest takie proste, gdyŜ jest to kilkaset metrów.  Trzeba będzie rozpatrzeć i przeanalizować  
moŜliwość wiercenia studni, na co potrzeba środków i czasu. Poinformował, Ŝe prócz p. 
Jabłońskich w podobnej sytuacji jest p. Józwowicz i p. Bocheński. Będziemy rezygnować z 
wydatków bieŜących na drogi kosztem wody. Jeśli susza potrwa dalej trzeba będzie 
przewartościować budŜet przeznaczając więcej środków na zabezpieczenie wody. 
 
Radny Adam Wieczorek zapytał jakie koszty generuje oświetlenie na ul. Baranowskiego 
oraz czy nie moŜna wyłączyć co drugiej lampy? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  odpowiedział, Ŝe część lamp zostanie wyłączona po 
podłączeniu przez ENERGE prawidłowego źródła energii.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz złoŜył dwa projekty uchwał: 
1/ w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego. 
2/ w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych przysługujących radnym Gminy 
Lubomino.  
 
Projekty uchwał stanowią załącznik nr 5 i 6 do nin. protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko odczytał pierwszy projekt uchwały w sprawie 
obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego wraz z uzasadnieniem.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, Ŝe jeśli radni przyjmą wniosek będzie 
konieczność zwołania kolejnej sesji. Na początku sesji moŜna było wnieść projekty uchwał 
pod obrady jednak nikt nie wniósł uwag do porządku obrad. Po przyjęciu wniosku będzie 14 
dni na jego rozpatrzenie i poproszenie Przewodniczącego Rady o zwołanie sesji. 
Zmniejszenie ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2014 roku do kwoty  61, 
37 zł.  spowodowało, Ŝe w budŜecie nie ma 70 tyś zł. ObniŜenie podatku do kwoty  55,00 zł  
w złoŜonym projekcie uchwały spowoduje skreślenie w budŜecie 200 tyś. zł. 
Nasze wydatki bieŜące przekraczają dochody bieŜące o 280 tyś. zł.  KaŜde zmniejszenie 
dochodów wiąŜe się ze zmniejszeniem wydatków.  ZłoŜony wniosek dotyczący p. Jabłońskich 
jest w tym momencie niezasadny poniewaŜ albo zmniejszamy dochody albo szukamy jeszcze 
dodatkowych pieniędzy, aby pozakładać wodę ludziom. Trzeba to dokładnie rozwaŜyć.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zabierając głos poinformował, Ŝe patrząc na art. 20 ustawy o 
samorządzie gminnym do zawiadomienia o zwołaniu sesji załącza się porządek obrad wraz z 
projektami uchwał. Na poprzedniej sesji czegoś takiego nie było i nikt nie stwarzał wielkiego 
problemu. Następnie zapytał dlaczego inwestycja w miejscowości Gronowo na 2015 rok nie 
znalazła się w  budŜecie pomimo iŜ w planie inwestycyjnym była ujęta? 
 



Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe na 2015 rok jest zaplanowany plac zabaw w 
Gronowie. Jeśli dostaniemy dofinansowanie inwestycja ta z pewnością zostanie wykonana. 
Wszystkie place zabaw były wykonywane z dofinansowania i środków zewnętrznych. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Radnego Stanisława Sienkiewicza o 
włączeniu do porządku obrad projektu uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta 
do celów wymiaru podatku rolnego. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 5 głosami „za” oraz 10 
głosach „przeciw” odrzuciła wniosek Radnego Stanisława Sienkiewicza. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko odczytał drugi projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych przysługujących Radnym Gminy 
Lubomino. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 3 głosami „za”, 10 
głosami „przeciw” oraz 2 głosach „wstrzymujących” odrzuciła wniosek Radnego Stanisława 
Sienkiewicza. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz poinformował, Ŝe zgłaszają się do niego osoby w kwestii 
pobierania opłaty za zgodę na przyłącze. Opłaty są podobno dalej pobierane pomimo, Ŝe Pan 
Wójt twierdził, Ŝe nie.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe gmina nie zawiera Ŝadnych umów ani 
porozumień. Zakład BudŜetowy Związku Gmin EKOWOD moŜe najwyŜej pobierać opłaty za 
przyjazd pracownika, załoŜenie plomby, sporządzenie umowy i swoje wewnętrzne techniczne 
sprawy. Gmina nie pobiera Ŝadnych opłat. 
 
 
Ad.5a. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Lubomino na rok 2014; 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, Ŝe wszystkie komisji zaopiniowały 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za” oraz 1 
głosie „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budŜecie Gminy Lubomino na rok 
2014. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 
 
Ad.5b. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2014 – 2022. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, Ŝe wszystkie komisji zaopiniowały 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 



 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za” oraz 1 
głosie „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2014 – 2022. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 
 
Ad. 5c. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, Ŝe wszystkie komisji zaopiniowały 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał czy były wątpliwości w kwestii podatku od 
zabudowań związanych z działalnością gospodarcza? Stwierdził, Ŝe stawka jest wysoka. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko odpowiedział, Ŝe większych uwag do projektu 
uchwały nie było. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz wnioskował o obniŜenie stawki podatku od zabudowań 
związanych z działalnością gospodarczą do 15,00 zł. 
 
Wniosek poddano pod głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 2 głosami „za” oraz 13 
głosami „przeciw” odrzuciła wniosek Radnego Stanisława Sienkiewicza. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za” oraz 1 
głosie „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
 
 Uchwała stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 
 
Ad.5d. Podjęcie uchwały w sprawie określenia podatku od środków transportowych. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, Ŝe wszystkie komisji zaopiniowały 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, Ŝe stawki od środków transportowych są moŜe za 
wysokie bo tak naprawdę do budŜetu z tego tytułu wpływa nie wiele środków. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur stwierdził, Ŝe tych środków transportowych nie jest za wiele 
lecz stawki, które obowiązywały w 2014 roku przyciągnęły kilkanaście samochodów z 
Gminy Orneta. Firma Pana Kowalewskiego przerejestrowała wszystkie samochody do 
Lubomina. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, Ŝe obniŜenie stawki podatku mogłoby 
spowodować zwiększenie liczby samochodów w Gminie Lubomino a co za tym idzie 
zwiększyłoby wpływy do budŜetu. 



 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, Ŝe to  Minister Finansów ustala stawki podatku 
od – do. Nie moŜna wejść ani poniŜej ani powyŜej tych ustaleń. Podatki od środków 
transportowych były u nas niskie i inflacyjnie je podnosimy zaokrąglając do pełnych złotych.  
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za” oraz 1 
głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie określenia podatku od środków 
transportowych. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 
 
Ad. 5e. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, Ŝe wszystkie komisji zaopiniowały 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych; 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 
 
Ad.5f. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Gminy do 
Związku Gmin „EKOWOD”. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko poinformował, Ŝe wszystkie komisji zaopiniowały 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie podjęła 
uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Gminy do Związku Gmin 
„EKOWOD”. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 
 
Ad.5g. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy 
Lubomino na rok 2015. 
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za” oraz 1 
głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 
Rady Gminy Lubomino na rok 2015. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 



Ad.5h. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich na 
terenie Gminy  Lubomino. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, Ŝe w kaŜdym statucie sołectwa jest zapis, Ŝe 
sołtysa i radę sołecką wybiera się nie później niŜ w ciągu 6 m-cy od wyboru rady. Wybory 
zarządza rada a Wójt zwołuje wszystkie zebrania wyborcze w związku z czym chcąc ruszyć z 
wyborami sołtysów i rad sołeckich potrzebna jest uchwała rady gminy. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał jak to się ma do art. 20 ustawy o samorządzie 
gminnym. Projekt uchwały dostaliśmy później.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, Ŝe jeśli rada przyjmie pod obrady projekt uchwały, 
który nie został przesłany radnym wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji to taka uchwala 
ma prawo być procedowana.  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, Ŝe ustawa mówi jasno. Jeśli przyjmiemy taką 
uchwałę to łamiemy prawo. MoŜemy podejmować uchwały nie zastrzeŜone w innych 
ustawach a ta sytuacja jest zastrzeŜona. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur dodał, Ŝe na posiedzeniach komisji w których Radny Stanisław 
Sienkiewicz nie brał udziału informował, Ŝe będzie chciał wprowadzić pod obrady sesji ten 
projekt uchwały.  Na posiedzeniach komisji równieŜ rozdano projekt uchwały. 
 
Radny Józef Jurkiewicz zapytał Radnego Stanisława Sienkiewicza czy otrzymał 
zawiadomienie o wspólnym posiedzeniu komisji? 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, Ŝe nie został wybrany do Ŝadnej komisji w 
związku z czym nie ma moŜliwości przybycia zgodnie z prawem na posiedzenia. 
 
Radny Józef Jurkiewicz zwrócił się z pytaniem do Ilony Basałygo – pracownika Urzędu 
Gminy czy zostało wysłane Radnemu Stanisławowi Sienkiewiczowi zawiadomienie o 
wspólnym posiedzeniu komisji? 
 
Ilona Basałygo – pracownik UG odpowiedziała, Ŝe zostało wysłane zawiadomienie 
podpisane przez Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Pana Jozefa Jurkiewicza. 
 
Radny Józef Jurkiewicz zapytał Radnego Stanisława Sienkiewicza czy będzie chciał 
przychodzić na posiedzenia komisji? 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz odpowiedział, Ŝe chciał pracować w Komisji BudŜetu i 
Finansów a zgodnie z art. 26 ustawy o samorządzie  gminnym radny jest zobowiązany brać 
udział w pracach rady gminy i jej komisji oraz instytucji innych samorządowych do której 
został wybrany. 
 
Radny Józef Jurkiewicz zapytał czy Radny Stanisław Sienkiewicz miał z jego strony 
propozycje wstąpienia do Komisji Kultury, Oświaty i Promocji Gminy? 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, Ŝe Radny Józef Jurkiewicz nie będzie jemu mówił 
w której komisji ma być. 
 



Radny Józef Jurkiewicz odpowiedział, Ŝe poprosił tylko Radnego o wstąpienie do komisji 
lecz Radny nie wyraził zgody. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, Ŝe najlepiej sprawdziłby się w komisji BudŜetu i 
Finansów.  Ponadto stwierdził, Ŝe w Komisji Kultury i Oświaty zrobił juŜ wszystko i nic 
nowego nie wniesie. 
 
Radny Józef Jurkiewicz dodał, Ŝe statut gminy mówi, iŜ radny moŜe być członkiem  nie 
więcej niŜ dwóch komisji stałych. Kandydatów na członków Komisji BudŜetu i Finansów 
było więcej niŜ dopuszcza statut w związku z czym przeprowadzono głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 14 głosami „za” oraz 1 
głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad 
Sołeckich na terenie Gminy  Lubomino. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 
 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych, w tym o wynikach sprawdzianu 
szóstoklasistów i egzaminu gimnazjalnego uczniów. 
 
Radny Zenon Sznek zapytał czy w Szkole Podstawowej w Wilczkowie jest 119 uczniów i 16 
nauczycieli? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur  odpowiedział, Ŝe tak jest lecz nie wszyscy nauczyciele pracują 
na pełnych etatach. Oprócz Wilczkowa są jeszcze cztery oddziały w Rogiedlach. Na temat 
oświaty będziemy dyskutowanć po nowym roku. Poprosił szkoły o zbieranie informacji na 
temat stanu urodzenia od roku 2014 wzwyŜ, aby mieć obraz populacji uczniów. Im mniej 
uczniów na nauczyciela tym droŜej, poniewaŜ subwencja idzie za uczniem a nie 
nauczycielem.  
 
Radna Joanna Kalamarska powiedziała, Ŝe w przedszkolu w Lubominie obecnie jest 69 
uczniów. W tej chwili mamy obowiązkowych 5-latków i mają wejść obowiązkowo 4 – latki, 
czy w naszym przedszkolu jest tyle miejsca? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, Ŝe 6 –latki przejdą do Szkoły Podstawowej. 
Dobrze by było, aby Rogiedle połączyły się z Wilczkowem albo z Lubominem. Wszystko to 
kwestia dyskusji i przekonania ludzi. Mieliśmy opracowaną strategie oświaty, którą trzeba 
odświeŜyć i wybrać pewne kierunki działania. 
 
Ad. 7. Zamknięcie obrad.              
 
Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia III 
zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
 
 
 
 
Protokolant:       Przewodniczący Rady Gminy 
    
Ilona Basałygo              Paweł Miąsko  


